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Salutació
de l’alcalde 

Ton Amat
Alcalde de Sant Sadurní 

L’any del canvi
 
Aquest últim any han passat moltes  
coses a l’ajuntament, i ara en aquest 
número de la Casa de la Vila, l’últim 
d’aquest 2022, és l’hora de fer un  
balanç de tota la feina feta. També 
del meu primer any com a alcalde de 
Sant Sadurní d’Anoia. Un repte que el 
passat 18 de desembre de 2021 vaig  
assumir amb l’orgull i la responsabilitat 
que un càrrec d’aquestes característiques  
requereix.

En el meu discurs d’investidura avança-
va que la meva acció com a alcalde tin-
dria com a eix central el canvi que Sant 
Sadurní necessitava. I encara necessita. 
Apostava per obrir l’Ajuntament i l’equip 
de govern a la ciutadania, per donar 
un impuls a un poble que estava atu-
rat posant els problemes i deficiències 
històriques sobre la taula.

La primera obra històrica que hem fet 
aquest mandat va ser, no ho oblidem, 
la substitució de la teulada del Pavelló 
Olímpic de l’Ateneu, així com també el 
seu condicionament per tal que pu-
gui continuar acollint partits d’hoquei 
i també esdeveniments culturals, com 
ja s’ha fet durant les Fires i Festes i la 
Festa Major. En les properes setmanes 
començaran les obres d’arranjament de 
la pista exterior i l’eixamplament del car-
rer Josep Rovira, valorades en 375.000 
€; i, durant el primer trimestre del 2023 
esperem portar a aprovació el projecte 
del Pla Especial de l’Ateneu que definirà 
les futures actuacions del Pavelló i del 
Teatre.

També hem tret del calaix el projecte 
del camp de futbol de la Triola, amb  
l’inici d’unes obres anunciades en va 
moltes vegades. En aquesta primera 
fase construirem els nous vestidors, 
una zona d’oficines, sales tècniques i de  
reunions, una nova graderia i la reno-
vació de la gespa artificial del camp de 
futbol 1. Alhora, hem preparat un pla 
director de la zona esportiva per definir 
els nous equipaments que s’han d’en-
cabir en aquest espai, i que han d’aju-
dar al desenvolupament de la pràctica 
esportiva a Sant Sadurní. Així mateix, al 
Parc Lluís Companys arreglarem la pista 
de futbol ja existent i es farà una pista 
de vòlei platja.

Més enllà de l’àmbit esportiu, destina- 
rem un milió d’euros a la reforma de la 
casa dels avis, 475.000 € a la millora i 
a la reurbanització dels carrers Sant 
Antoni i Diputació a través d’un conveni 
amb la Diputació de Barcelona, 350.000 
€ al tancament i a millores del Parc de la 
Rambla, 290.000 € a l’ermita d’Espiells, 
270.000€ al reasfaltat de carrers i altres 
actuacions al centre de la vila, incloses 
dins del pla director del Centre Urbà, 
que apostarà per crear espais més sos-
tenibles. 

Aviat presentarem el també esperat 
projecte que ja ha entrat a l’Ajuntament 
de pisos de protecció social i també 
cedirem terrenys municipals per la  
construcció de nous habitatges. 
Signarem un conveni amb l’INCASOL 
per fer realitat el polígon Can Ferrer III 
i tirarem endavant la reforma del Pla 
General del municipi, que ens permetrà 
transformar locals buits per tal que es 
puguin convertir en habitatge així com 
instal·lar noves caves petites al centre 
del poble per donar oportunitats als 
nous emprenedors del mon del vi i del 
cava.
 
Balanç positiu 

Ha estat un mandat difícil. Primer va ser 
la pandèmia, aquest any la crisi energèti-
ca i l’augment de preus provocat per la 
guerra d’Ucraïna i que ha endarrerit al-
guns dels projectes davant de la incer-
tesa que han patit les empreses que 
les han d’executar. A nivell local, també 
hem de fer referència a la vaga d’es-
combraries que hem patit durant més 
d’un mes. Tot i no tenir competències  
directes en aquesta gestió –estan dele-
gades a la Mancomunitat Penedès-Gar-
raf–, des d’un primer moment vam tre-
ballar per tal que les parts implicades 
arribessin a un acord que donés res-
posta a les necessitats dels treballadors 
i minimitzar els efectes de la vaga.
 
Malgrat tot, seguim treballant. Pel poble 
i pels sadurninencs. Per recuperar l’or-
gull de ser la Capital del Cava, de tornar 
a ser el poble amb empenta, un poble 
petit que elabora un producte de quali-
tat que ens ha donat nom a tot el món. 
Ens ho hem de  tornar a creure i en això 
treballem. 

Treballem en un projecte que, com he 
dit, no té com a horitzó les properes 
eleccions municipals sinó de llarg ter-
mini i que ha d’acabar visualitzant el 
canvi que Sant Sadurní necessita. Un 
projecte de poble que passa pel comerç 
local i per la promoció econòmica del  
municipi. I per mantenir l’aposta pel 
Cavatast estudiant noves ubicacions i 
nous formats. Apostant per la cultura 
amb canvis a la programació de Fires i 
en altres aspectes de la vida cultural del 
nostre poble.

El cava és i ha de continuar sent el 
nostre emblema. És la columna verte-
bral de la nostra economia gràcies a  
que ara fa justament 150 anys, el 1872,  
Josep Raventós i Fatjó va ser el  
primer elaborador de vi pel mètode 
champenoise. Una data a recordar que 
marca, junt amb la superació de la crisi 
de la fil·loxera, un abans i un després. 
I una data que ha de ser un nou punt  
d’inflexió pel sector i pel futur de Sant 
Sadurní i del Penedès.

Deia a l’inici que aquest 2022 hem fet 
moltes coses però jo començaré aquest 
any pensant en les que encara hem de 
fer. 

Bones festes i feliç 2023!

"I així ha estat. En els últims mesos 
s’han iniciat molts projectes. I no 
pas perquè fos l’últim any de man-
dat. Som conscients que molts no 
els podrem inaugurar ni posar en 
funcionament abans que comenci 
el període electoral, però tallar la 
cinta no ha estat la nostra preocu-
pació. Portem mesos –i anys, des de 
l’inici del mandat– fent una feina de 
despatx, poc visible, per tirar enda-
vant tots aquests projectes que ara 
comencen a ser visibles. Planificant, 
redactant projectes i buscant les 
aliances necessàries amb d’altres 
administracions per fer-ne realitat la 
viabilitat econòmica".

"Tota aquesta feina és, com ja he dit, 
la demostració d’una tasca ingent 
que s’ha fet en els últims anys, des 
de l’acció política del govern que en-
capçalo com des de la part tècnica 
que forma l’engranatge d’aquest 
Ajuntament; que paral·lelament, i 
d’una forma menys visible, també 
estem renovant. Per tant, no puc fer 
altra cosa que fer un balanç positiu 
i felicitar-nos per la feina feta des 
que vaig entrar per primer cop al 
consistori".



L'alcalde, Ton Amat i el regidor d'Ur-
banisme Xavier Rodríguez, acompa- 
nyats per l'arquitecte municipal i res- 
ponsable del projecte, Manel Marin, 
pel tècnic d'Esports, Andreu Simon i 
membres de l'empresa que executa 
el projecte van fer a principis de se-
tembre una visita a les obres del camp 
de futbol, que van començar el mes 
d'agost, tenen previsió d'un any de 
durada i fins al moment segueixen els 
terminis establerts.

El projecte de remodelació del camp 
de futbol i la construcció dels vesti-
dors, que es va presentar el mes de 
febrer, és una de les reclamacions 
històriques del municipi, un pro-
jecte de gran envergadura que es  
construirà per fases i que compta 
amb un pressupost de més de 2,2  
milions d’euros.

Els nous vestidors - 10 per als equips, 
dos dels quals adaptats, i 4 per a àr-
bitres - un d’ells farà també la funció 
d’espai de farmaciola d’assistència 
- quedaran ubicats entre el camp de 
futbol 7 i el de futbol 11, amb una gra-
deria a la part superior amb capacitat  
per a uns 350 espectadors.

També s’hi construirà un nou espai 
d’oficines i sala de reunions per al 
club i, a la part superior i amb accés 
des del carrer, s’habilitarà un bar i una 
terrassa.

Durant aquests primers mesos d’ac-
tuació, un dels canvis més evidents 
en la fesomia de la instal·lació ha 
estat la desaparició de la façana  
lateral del camp amb el passeig Baríton 
Maties Ferret. Tot aquest espai també 
es remodelarà, ampliant la zona de vi-

anants i reordenant les zones de pas 
per millorar la interconnexió del camp 
amb la piscina i el pavelló municipals. 
Les obres han obligat a la Unió Espor-
tiva Sant Sadurní a reorganitzar el pla 
d’entrenaments i els partits dels seus 
equips al llarg de la temporada.
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Nova cuina 
al barri Vilarnau
Des de fa unes setmanes el centre 
Vilarnau compta amb un espai de 
cuina equipat amb diversos electro-
domèstics, zona de foc i una àmplia 
taula de treball industrial. Amb aques-
ta inversió es dota a la instal·lació d’un 
nou recurs que permetrà impulsar 
i dinamitzar la programació d’activi-
tats. La nova cuina es va inaugurar a 
principis d’octubre, amb la presèn-
cia d’una representció del consistori, 
encapçalada per l’alcalde Ton Amat 
i la regidora d’Acció Social, Meritxell  
Borràs, i va comptar amb un refrigeri 
per als veïns i veïnes i l’actuació musi-
cal del grup Trifàsic.

Des d’aquest mes de novembre ja 
s’han començat a organitzar diver-
sos tallers de cuina, que han tingut 
una gran acceptació i han esgotat 
ràpidament les places disponibles. 
Està previst també que aquest es-
pai pugui destinar-se a projectes  
educatius i de formació professional.

 

Comencen les obres 
de remodelació del 
camp de futbol



 · URBANISME I OBRES · | 5 

Punt de càrrega de vehicle elèctric 
al Pont Romà

Aquests dies s’ha completat l’adequació del remodelat 
aparcament del Pont Romà amb la instal.lació d’un punt 
de recàrrega semi-ràpida per a vehicles elèctrics. Propera-
ment s’iniciarà una prova pilot amb càrrega gratuïta i sense 
identificació a l’usuari. El carregador té capacitat per a dos 
vehicles, amb una potència de subministre de 22kw per a 
cadascun.

Aquest nou punt substitueix l’estació de càrrega que 
prèviament s’havia instal.lat al carrer Sant Antoni, al costat 
de la plaça de l’Ajuntament i que des de feia un temps es-
tava en desús. 

L’Ajuntament de Sant Sadurní licitarà la gestió i el  
manteniment d’aquest punt de recàrrega de vehicles elèc-
trics, per tal de fixar d’aquí uns mesos un sistema de paga-
ment per energia consumida.

 
"La ciutadania li ha donat ràpidament un gran 
valor a aquesta remodelació de l’aparcament del 
Pont Romà i l’ha elevat a la categoria de plaça. La 
integració urbanística i l’aportació paisatgística que 
s’ha fet, el circuit de vianants que ofereix la nova 
pavimentació, tot plegat ha estat molt ben rebut 
pels veïns i veïnes, més enllà de l’ús d’estaciona-
ment de vehicles".

Xavi Rodríguez. 
regidor d'Urbanisme

Inauguració plaça 
Dulce Castaño
En el marc de la Festa Major 
del Barri Vilarnau, aquest es-
tiu es va inaugurar la plaça 
Dulce Castaño, una de les 
primeres veïnes en anar a  
viure als Habitatges Vilarnau a 
principis de la dècada dels 70 
i que va tenir un paper molt 
destacat en la dinamització i 
cohesió del barri. La iniciativa 
de dedicar-li una plaça va sor-
gir a petició dels veïns.

Durant l'acte hi va haver 
parlaments de l'alcalde Ton 
Amat; del regidor de Via Pú-
blica, Pere Vernet; el presi-
dent de l'Associació de Veïns, 
Dani Jiménez, així com de la 
família i de l'alcaldessa de 
Cañete La Real, Pepi Jurado, 
municipi amb qui Sant Sa-
durní està agermanat i poble 
de naixement de la Dulce.

"Estic convençut que part 
d'aquesta lluita i aquesta 
determinació l'hereteu de 
persones com la Dulce, que 

arribades de lluny i amb una 
vida per recompondre van 
fer les arrels i van lluitar per 
fer del seu barri un lloc on no 
només s'hi vivia sino que s'hi 
convivia, s'hi conviu, i creen 
una xarxa de col·laboració 
entre el veïnat que fan pos-
sible dies com el d'avui", va 
assegurar l’alcalde.

Pere Vernet va explicar que 
“la Dulce era una persona 
que ajudava molt a vertebrar 
la comunitat i en una de les 
visites que fem regularment 
per anar millorant la via pú-
blica i els espais del barri, 
parlant amb els veïns vam 
coincidir que calia fer alguna 
cosa amb aquesta plaça per 
dotar-la de contingut i que 
seria una gran idea dedicar-li 
a ella”.

A la jornada s’hi van sumar un 
grup de batucada i dels balls 
populars de Sant Sadurní, 
amb l'assistència d'un gran 
nombre de veïns i veïnes del 
barri. L’acte va concloure amb 
un refrigeri.

 



 · ACCIÓ SOCIAL ·| 6

Nou espai del record
El passat dissabte 16 d’octubre, coincidint amb el Dia In-
ternacional del Dol gestacional, perinatal i neonatal, es va 
celebrar l'acte d'inauguració de l'Espai del Record, que s'ha 
ubicat al monticle de la zona nova del cementiri municipal, 
i que s'ofereix a totes aquelles famílies que hagin patit una 
pèrdua d'un nadó en qualsevol moment de l'embaràs o 
poc després de néixer.

El projecte va néixer com a iniciativa ciutadana. L’any pas-
sat es va presentar al ple municipal de l'Ajuntament de 
Sant Sadurní i va ser aprovat per unanimitat. 

L'acte va comptar amb la participació de diversos testi-
monis i la lectura d'un fragment del conte "Pressa per  
néixer" a càrrec d'una de les seves autores i protagonista, 
la sadurninenca Mireia Gallardo. 

Des de la vessant institucional, van prendre la paraula 
l'alcalde Ton Amat; la regidora d'Acció Social, Meritxell 
Borràs, i la secretària de feminismes de la Generalitat de  
Catalunya, Montserrat Pineda. 

L'espai està presidit per una escultura d'un cep, dissenyat 
per Francesc Rosell i Enric Pla, i la ceràmica de Mercè Beneit.  

L'alcalde va expressar el seu agraïment a les persones 
que van impulsar el projecte: "Ens sentim molt con-
tents a l’Ajuntament de poder-vos ajudar i acompanyar.  
Inaugurem aquest espai perquè les famílies  que malau-
radament heu patit una pèrdua us el pugueu fer vostre, 
i també perquè les que ho hagin de viure disposin d’un 
espai per passar aquest dol i acompanyament".

Montserrat Pineda, per la seva banda, va incidir en  
l'exercici de “trencar aquest silenci i fer el reconeixement  
necessari, perquè entre tots i totes hem contribuït a man-
tenir amagat aquest dolor i patiment i cal que des de 
les institucions reparem aquest dany. Moltes vegades a 
les dones i a les mares se les assenyala com a culpables 
d’aquestes situacions i cal també actuar per deixar ben 
clar que això no és així”.

Una peça musical a càrrec de l'escola de música munici-
pal va tancar un emotiu acte d'inauguració que va comptar 
amb la presència d'una cinquantena de persones.

  
"És un espai per al record d’aquestes vides i 
per a les seves famílies. La pèrdua d’un fill és 
un sentiment que mai t’abandona  i que encara  
pateixen en silenci massa famílies. Cada vega-
da som més els Ajuntaments que intentem  
col·laborar facilitant aquests espais de culte 
comú perquè puguin recordar-los".

Meritxell Borràs. Regidora d'Acció Social
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Punt d'inflexió 
a la recollida 
selectiva
La recollida selectiva se-
gueix un any més en cai-
guda constant a Sant Sa-
durní, un fenòmen que es 
repeteix des de l’any 2008, 
quan el municipi va acon-
seguir els millors resultats 
en reciclatge.

El darrer informe de 
l’Agència de Residus de 
Catalunya deixa un índex 
de recollida selectiva del 
68,95% al 2021, quatre 
menys que l’any anterior 
i quasi 20 menys que al 
2008, en què el percentat-
ge es va enfilar fins gaire-
bé el 89%. 

Aquestes xifres suposen 
un mínim històric des que 
es va implantar a Sant  
Sadurní el sistema de re- 

collida porta a porta al 
2005, llavors encara en 
una primera fase, ja que 
cal recordar que  l’actual 
sistema de recollida de les 
quatre fraccions domès-
tiques que es mantenen 
a l’actualitat - envasos, 
paper i cartró, orgànica 
i rebuig - es va posar en 
marxa a partir del 2009. 

Nou sistema de 
recollida amb 
cubells
Per revertir aquesta  
situació i reforçar el com-
promís amb el reciclat-
ge, el passat 13 de juny 
va entrar en funciona-
ment el nou sistema de  
recollida porta a porta que 
incorpora cubells amb xip 
per a totes les fraccions - 
orgànica, envasos, paper i 
cartró i rebuig -. 

També s’ha optimitzat el 
calendari amb una re- 
collida setmanal menys 
dels envasos per tal d’ajus- 
tar i contenir els costos 
del servei. S’espera que en 
els propers mesos es posi 
en marxa l’aplicatiu mòbil 
que permetrà als usuaris 
fer seguiment dels seus 
hàbits de recollida i con-
sultar les dades recollides 
pels xips.

L’objectiu d’aquest sis-
tema de recollida és 
augmentar el reciclatge, 
millorar la qualitat dels 
residus que es recullen 
selectivament, disminuint 
els impropis a cada frac-
ció i avançar en l’aplicació 
a mig termini del models 
de pagament per gene- 
ració, tal com estableixen 
les noves normatives de 
residus.

La vaga de residus 
més llarga
Coincidint amb l’inici del  
Cavatast, els treballadors del 
servei de recollida de residus 
porta a porta van iniciar una 
vaga que es va prolongar du-
rant diverses setmanes als cinc 
municipis de la comarca que  
realitzen aquest model de 
gestió: Olèrdola, Sant Pere de 
Riudebitlles, Sant Quintí de Me-
diona, Torrelavit i Sant Sadurní.

Aquesta vaga va néixer com a 
protesta per reclamar millores 
a l’empresa concessionària del 
servei, PreZero, i arribava just 
quatre mesos després de la 
implantació d’un sistema amb 
cubells amb tecnologia smart 
i amb una ciutadania que es 
trobava encara en procés  
d’adaptació al nou model. 

Al llarg d’aquests 43 dies, els 
Ajuntaments van haver de  
respondre als riscos sobre la 
salut pública i oferir alterna-
tives perquè els veïns i veïnes 
poguessin dipositar els seus 
residus. Mitjançant punts 
d’emergència i la deixalleria, i 
la col·laboració ciutadana, es 
va poder mantenir en un es-
tat força acceptable la majoria 
de carrers i espais públics del 
municipi, malgrat el gran im-
pacte que podria haver suposat 
una vaga i l’incompliment dels 
serveis mínims en un àmbit tan 
sensible com és la recollida i 
gestió dels residus domèstics.

L’Ajuntament de Sant Sa-
durní vol agrair sincerament la 
paciència i comprensió de la 
ciutadania i demana la màxi-
ma cooperació per recuperar 
el bon funcionament del model 
de recollida porta a porta.



 · RESIDUS ·| 8

RECOLLIDA SELECTIVA A SANT SADURNÍ
El model porta a porta es va introduir al municipi a partir 
del 2004, un canvi que va permetre donar un gran salt  
pel que fa a la recollida selectiva. En el primer any de fun-
cionament es va passar d’un percentatge del 44,6% al 
71,3%.

El sostre pel que fa a la separació de residus es va assolir 
l’any 2008, quan Sant Sadurní va arribar a una recollida 
selectiva de quasi el 88,4%, situant-se com el municipi de 
Catalunya de més de 10.000 habitants amb millor índex 
de recollida selectiva.

Des de llavors, la separació de residus ha experimentat 
una constant i progressiva davallada fins a les darreres 
dades, que situen Sant Sadurní amb un percentatge de 
recollida selectiva l’any 2021 del 68,95%, quasi 20 punts 
menys que fa 14 anys. 

QUÈ IMPLICA RECICLAR MENYS
Tot i que Sant Sadurní continua mantenint unes xifres de 
recollida selectiva molt per sobre de la mitjana comarcal i 
catalana (46,6%) i que s’ha reduït la generació mitjana de 
residus per habitant que es recull, hi ha una dada molt 
preocupant, i és que al 2021 Sant Sadurní va generar 
el mateix volum de rebuig - aquell residu que no es pot 
reciclar i s’ha de traslladar a l’abocador - que l’any 2005, i 
1.000 tones més que les que va generar l’any 2008.

A banda dels efectes mediambientals i per a la sosteni-
bilitat que suposa, la fracció rebuig té un gran impacte 
en el cost del servei, i que va implicar l’any passat per les 
finances municipals una factura extra de més de 200 mil 

euros. La meitat d’aquest cost són impostos, a través del 
cànon que grava la generació de rebuig, que al 2022 està 
en 59,1 € per tona i en dos anys s’enfilarà fins als 71,6 €. 

Si a aquesta despesa li afegim els costos del servei ex-
traordinari que realitza la brigada municipal, recollint 
tots aquells residus de la via pública que s’abandonen a 
les papereres i contenidors de vidre, i d’aquells que no  
participen de la recollida porta porta, el cost total que se’n 
deriva només del rebuig supera els 250 mil euros anuals . 
Això suposa una mitjana de 19,4 euros per habitant, que 
s'han d'afegir a les despeses que ja afronta l’Ajuntament 
per la prestació del servei de recollida porta a porta a 
través de la Mancomunitat Penedès-Garraf.

La recollida selectiva no només fomenta el reciclatge, la 
recuperació i la reutilització dels recursos, si no que so-
bre tot impulsa la reducció del rebuig, un residu que no 
només no es pot reciclar i representa un gran cost pel 
medi ambient, també suposa un gran cost per la butxaca 
dels contribuents.
 
 

Evolució recollida selectiva a Sant Sadurní d’Anoia*

Any índex recollida selectiva Tones de residus Tones de rebuig 
(residu que no es pot reciclar)

kg x habitant /any

2004 44,6% 6.814 3.774 617,59

2005 
(inici porta a porta)

71,3% 6.026 1.729 530,55

2008 88,38% 6.254 727 525,21

2021 68,95% 5.568 1.729 433,65

*Dades Agència de Residus de Catalunya
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Sant Sadurní d’Anoia va estrenar a 
mitjans del mes de setembre un nou 
servei de bus urbà. La prestació, ad-
judicada a Moventis, empresa de mo-
bilitat de persones del grup Moven-
tia, ofereix novetats al recorregut i 
al servei que asseguren la màxima 
comoditat en els desplaçaments pel 
municipi.

L'alcalde de Sant Sadurní, Ton Amat; 
el regidor de Mobilitat i Sosteni- 
bilitat, Carles del Amor; i Juan Casas en 
representació de Moventis van pre-
sentar en roda de premsa el nou 
servei davant la marquesina de la 
nova parada situada davant del CAP.

El recorregut que fa el vehicle de 
transport pels carrers de la vila ha 
estat dissenyat amb l'objectiu de co-
brir les necessitats de totes les per-
sones usuàries del servei. D'aquesta  
manera, millora la freqüència de pas 
per l'estació de Renfe i fa un nou re-
corregut circular que facilita l'accés al 
CAP municipal.

Una altra de les millores que han ar-
ribat amb el nou servei de bus és 
l’eficiència en els canals d’informació. 
Les persones usuàries podran infor-
mar-se a través del nou web del bus 
bussantsadurni.cat, mitjançant el 
nou perfil de Twitter de la prestació  
@bussantsadurni o gràcies a l'apli-
cació de Moventis, que compta amb 
l’actualització constant d’horaris, re-
correguts i incidències del servei.

Del Amor va recordar que Sant Sa-
durní no té entre les competències, 
atenent al número d'habitants, a 
comptar amb bus urbà i que aquest 
vehicle va començar sent un vehi-
cle llançadora des de l'estació fins al 
centre i a poc a poc es va convertir en 
un bus de servei, "fet que a vegades 
costa de coordinar, perquè és difícil 
cobrir totes les necessitats amb un 
sol bus".  

En els propers mesos està previst que 
entri en funcionament un model de 
bus híbrid, que combinarà la propul-
sió de combustió amb un d'elèctric, 
més sostenible amb el medi ambient, 
que permetrà la millora de la qualitat 
de l’aire i la reducció de la contami-
nació acústica.

L'alcalde, Ton Amat, va afegir que els 
canvis en el servei s’han produït per 
dos factors: "Un per l'evolució pròpia 
dels sistemes de transport públic, i 
l'altre per la demanda de diferents 
col·lectius de la població. És molt 
difícil encaixar les necessitats i par-
ticularitats, com per exemple la gent 
gran i els usuaris que volen connec-
tar amb el tren, però hem intentat 
atendre amb aquesta nova ruta totes 
les característiques".

"Des dels Ajuntaments hem d'anar 
fent una aposta pel transport públic 
en l'àmbit local, però malaurada-
ment no anem acompanyats de les 
millores que hi ha d'haver en d'al-
tres nivells; per més que a nivell local 
millorem les connexions internes, hi 
ha una part molt important perquè 
la gent s'acabi decidint a fer servir 
el transport públic i és que Rodalies 
deixi de ser la vergonya que és pel 
país, que després de quaranta anys 
tardem el mateix per anar de Sant 
Sadurní a Barcelona i això no hi ha 
manera que avanci". 

Per a més informació sobre les 
parades i horaris de la línia podeu 
visitar el web de Monbus 
www.monbus.es

NOU BUS URBÀ

"La decisió de canviar de vehi-
cle va venir del Consell de Medi  
Ambient, que va decidir per una-
nimitat que com a mínim el nou 
vehicle havia de ser híbrid. Passa 
a ser una ruta que vol augmentar 
la fiabilitat, això vol dir que quan 
estàs a una parada pots saber 
sempre a quina hora passarà el 
bus, que fa sempre la mateixa ruta 
d'una mitja hora; a més millorem 
el servei de cara a molta ciutada-
nia perquè arribem al Barri Sant 
Llorenç, on només arribàvem en 
determinades franges del dia i la 
importància que totes les rutes 
passaran sempre pel CAP".

Carles del Amor
Regidor de Mobilitat

Connexió amb la UAB
A mitjans de setembre també es va 
posar en marxa una nova línia de 
bus que connecta Vilafranca i Sant 
Sadurní amb el campus de la UAB. 
Compta amb quatre expedicions 
diàries de dilluns a divendres que 
siguin dies lectius universitaris, i 
està operat per Monbus Hispano 
Igualadina. 



Fires i Festes 
en imatges

Les Fires i Festes tornaven enguany al seu 
format tradicional i tornant a ocupar els car-
rers i places de Sant Sadurní, conservant al-
gunes fórmules implantades a la pandèmia, 
com va ser la instal·lació a l’esplanada del CAP 
d’un gran escenari que va acollir les principals 
propostes musicals i del cartell, com els con-
certs de La Casa Azul i Els Pets. 

Josep Parera, exjutge de pau durant 32 anys, 
va ser l’encarregat de pronunciar el pregó i 
obrir l’edició 2022 de les Fires i Festes.

La jove sadurninenca Maria Albiol va ser l’au-
tora del disseny del cartell de Fires i Festes.

Un dels actes destacats, com no, va ser la 
Festa de la Fil·loxera, que va ser retransmesa 
a més per la Xarxa de TV Locals de Catalunya 
en l’any en què va batre el rècord de partici-
pants, amb 500 persones. El 7 de setembre, 
dia de l’escampada, la festa estrenava també 
la participació dels ceps, elements de foc que 
se sumaven a les fil·loxeretes i fil·loxera gran.
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DIADA NACIONAL
La renovada colla gegantera de Sant 
Sadurní va protagonitzar la lectura del 
Manifest de l’11 de setembre des del 
balcó de l’Ajuntament, en una diada 
que va arrencar amb la tradicional cer-
cavila de cavalls i va concloure amb una 
ballada, havaneres i rom cremat.
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FESTA 
MAJOR

"Estem molt satisfets per la participació de la ciutadania i l’as-
sistència a les diverses activitats que s’han organitzat en aquesta 
Festa Major.

Hem pogut recuperar també el pavelló de l’Ateneu per poder 
celebrar espectacles i concerts de gran format i ha estat molt 
important comptar amb aquest equipament per actes culturals".

Marta Castellví. Regidora de Cultura
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El canvi d’ubicació del Cavatast
agrada i molt
El Cavatast 2022 recuperava el carrer després de dues edi-
cions en què la fira de cava i gastronomia es va reinventar 
a l’interior dels cellers i proposava, a més, un nou espai, el 
Parc Lluís Companys, més ampli i amb majors possibilitats, 
com a nou escenari de la fira. 

Públic, expositors i organització s’han mostrat més que 
satisfets per la resposta i els resultats de l’esdeveniment. 
Una enquesta, realitzada a partir d'una mostra de més 
de 400 visitants, per l'empresa d'estudis d'impacte social i 
econòmic The Whatsons, ha puntuat la nova ubicació amb 
un 8,9 sobre 10. A més, altres nous elements que s’incor-
poraven enguany, com la música en directe, la decoració i 
la creació d’espais i ambients diferenciats, també han estat 
molt apreciats pels visitants, que han valorat l'esdeveni-
ment amb una nota superior a 9.

La meterologia va acompanyar i l’espai del Cavatast va 
comptar amb grans aliats com la fira d’artesania impulsada 
per SOM Sant Sadurní,  la densa programació de tastos 
i activitats proposades pels cellers i les propostes musi-
cals, en especial el concert de dissabte a la nit a la plaça de 
l’Ajuntament, que van contribuir a que el cap de setmana 
fos molt rodó.

Aquest nou format ha aplegat un públic divers i de totes 
les edats, gràcies també a l'aposta de l'organització per 
brindar una oferta més enllà del cava. El públic familiar 
representa un 30% però la present edició ha suposat un 

salt qualitatiu i quantitatiu molt important pel que fa al pú-
blic novell, ja que 1 de 4 visitants descobria per primera 
vegada el Cavatast. La majoria dels que han gaudit de la 
fira procedeixen de diverses poblacions de la província de 
Barcelona, atrets per la gran varietat d'activitats entorn del 
cava i la gastronomia.

El futur del Cavatast és ambiciós: des de l'Ajuntament, s'es-
pera que l'èxit d'aquest nou format i espai es pugui veure 
reflectit en les futures edicions, en què més empreses del 
sector vulguin sumar-se a la convocatòria del Cavatast i així 
continuar fent-la créixer com a fira de referència.

Ha estat “l’edició de la represa i del retrobament”, com 
comentava la regidora de Turisme Eva Cruces en l’acte  
d’inauguració a la Fassina de Can Guineu, i que va comptar 
amb la presència de la directora general de Turisme de la 
Generalitat, Marta Domènech. 

"A més, el nou emplaçament també permet desconges-
tionar i facilitar la mobilitat a l’interior del municipi, que 
quedava sempre molt condicionada quan la fira s’ubica-
va a la Rambla Generalitat. Una artèria amb un fluxe de 
trànsit intern molt notable", va afegir Cruces.

 
"El Cavatast és a les nostres arrels i així ha de 
seguir sent; diferent i evolucionant, però amb 
la seva essència. El canvi d’ubicació tenia l’ob-
jectiu d’aconseguir un Cavatast immillorable, 
en un entorn còmode i agradable que convi-
dava a gaudir del cava i la gastronomia”.

Eva Cruces. Regidora de Turisme
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Per la seva banda, l’alcalde Ton Amat va reivindicar “que 
tota la cadena de producció vitivinícola visqui amb dig-
nitat. Volem continuar sent una zona vitivinícola referent 
en tot el món.  Es detecten ganes de canvi en la promoció 
turística i cultural i des de l’Ajuntament de Sant Sadurní 
hi som i hi creiem. Volem més, volem millorar el Cavatast 
i fer-lo molt més atractiu per a tots els caves que encara 
no hi són”.

Es confia que el 2022 suposi un punt d'inflexió per traçar 
aquesta nova ruta iniciada, que permeti recuperar i atraure 
més cellers i oferta gastronòmica i de productes, i consoli-
dar aquest nou format de fira més amable, diversa, poten-
ciant les connexions i sinergies amb la resta del teixit del 
municipi.

L’estudi apuntava a que durant el cap de setmana el  
Cavatast va arrossegar més de 27.000 visitants.  El buidatge 
de dades reflecteix que el públic de l'esdeveniment cada 
vegada és més paritari: les dones representen un 52% i 
un 48% els homes. Les famílies també tenen cabuda en la 
fira i se situen al voltant del 30% dels assistents, xifres molt 
similars a la darrera edició al carrer. En aquest sentit, es 
confirma una evolució en el sector del cava, ara molt més 
accessible i obert a diferents perfils i paladars. 

Un altre dels aspectes positius, a banda dels visitants, és 
la valoració que en fan els expositors de la Mostra, que en 
un 84% s’han manifestat contents dels resultats obtinguts. 
Els expositors donen una nota global del Cavatast de 8,4 
sobre 10. Al 94% els ha agradat la nova ubicació i el 90% 
dels professionals tenen intenció de repetir assistència en 
la propera edició. 

L’informe eleva per sobre del milió d’euros l’impacte 
econòmic directe que el Cavatast 2022 va generar en 
l’economia local, no només en el propi esdeveniment, si no 
també en d’altres sectors, com per exemple la restauració.
Entre les propostes de millora, visitants i expositors van in-
dicar en l’estudi com a principals demandes la millora del 
sistema de tiquets, l’oferta gastronòmica, reforçar i poten-
ciar la senyalització i les sinergies amb el centre i la resta 
del municipi, més zones de taules i bancs, i l’organització 
de més activitats. 
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L’Ajuntament ajusta
les ordenances fiscals 
amb un augment 
generalitzat del 3%
El govern va aprovar en solitari la 
proposta d’ordenances fiscals per 
l’any 2023, que es revisen a l’alça 
amb un augment generalitzat del 3%. 
L’Impost sobre béns immobles s’in-
crementarà un 5% i en el cas d’usos 
industrials, un 1%. Tots els grups de 
l’oposició van votar-hi en contra.

El regidor d’Hisenda, Carles Del Amor, 
va apel·lar a la responsabilitat que ha 
assumit l’executiu local per regular 
els impostos i taxes davant la situació 
d’inflació, sent molt sensibles a les 
economies domèstiques i a l’enorme 
creixement que ha experimentat el 
cost de la vida en els darrers temps. 

Des del govern s’ha descartat prendre 
com a referència l’IPC català del mes 
d’agost per revisar les ordenances, tal 
i com s’havia fet en exercicis anteriors, 
davant l’enorme pujada que ha ex-
perimentat aquest indicador. “No ens 
agrada apujar els impostos, el més 
fàcil hagués estat congelar-los, però 
fem un exercici d’honestedat perquè 
l’Ajuntament pugui tenir capacitat 
per donar serveis i seguir fent coses”, 
va assegurar.

El regidor va esgrimir l’augment del 
cost de la factura energètica, l’in-
crement dels sous dels treballadors 
públics i la reducció dels ingressos 
en concepte de plusvàlues com els 
principals factors que han obligat a  
reajustar les ordenances tot i la com-
plexa situació econòmica. En un se-
gon torn de rèplica, Del Amor va re-
cordar que el municipi té una pressió 
impositiva baixa en comparació amb 
la majoria dels municipis de la co-
marca. Va reconèixer la dificultat en  
revisar la taxa de residus en un con-
text de vaga en el servei, tot i que va 
alertar que en els propers anys caldrà 
seguir incrementant la taxa per ade-
quar-la al cost real de la prestació.

Al seu torn, Xavi Rodríguez, portaveu 
de Junts per Sant Sadurní, l’altre soci 
de goven, va defensar que la proposta 
era equilibrada, coherent i “la millor 
que podíem fer”. Va incidir en què 
el valor cadastral que s’aplica sobre 
l’IBI és encara baix i que s’ha d’anar 
actualitzant, i que l’augment del 3% 
permetrà afrontar les necessitats de 
l’any vinent i mantenir la qualitat dels 
serveis municipals. El regidor va dis-
culpar-se per l’endarreriment en la 
presentació de la documentació a la 
resta de partits.

Ordenances 2023

A banda d’aquesta revisió gene- 
ralitzada, s’incorporen alguns canvis a 
tenir en compte, com la supressió de 
la bonificació a l’IBI per la instal·lació 
de plaques fotovoltaiques. En quant a 
la taxa de gestió de residus, el rebut 
general dels domicilis passarà dels 
143,92 € als 148,25 i es redueix al 
50% el cost que hauran d’abonar les 
masies i cases aïllades. Pel que fa a 
la taxa sobre llicències urbanístiques, 
augmentarà un 1,5%.

No dels partits de l’oposició

El portaveu del PP, Carles Jiménez, 
va avançar que aquesta seria la seva 
darrera participació en un debat 
d’ordenances fiscals a l’Ajuntament, 
i va lamentar que es demanin més 
esforços a la ciutadania. Va recordar 
que l’IBI ha pujat un 10% en dos anys 
i es va mostrar contrari a incrementar 
la pressió sobre el teixit empresarial. 
En relació amb la taxa d’escombraries 
o la sostenibilitat energètica, també 
va reclamar que s’aposti per la via de 
la bonificació per millorar la sensibi- 
lització i nous models, i va insistir en 
què l’administració local se centri en 
les persones, la via pública i la promo-
ció econòmica. 

Des de Sant Sadurní En Comú, 
també es va justificar el posiciona-
ment per l’esforç que hauran d’as-
sumir els veïns. Arantza Molina va  
considerar que l’augment dels impos-
tos era elevat i que aquesta situació pot  

penalitzar que moltes famílies descar-
tin fer ús d’alguns serveis municipals 
per als seus fills, com anar a la piscina 
o a l’escola de música.

La CUP va tornar a desmarcar-se una 
vegada més de l’argument del govern 
sobre les raons per augmentar les or-
denances. Arantxa Fernández va asse-
gurar que l’augment de l’IBI industrial 
és poc significatiu, tenint en compte 
els grans guanys i beneficis que al-
gunes de les grans empreses de la 
vila van declarar en el darrer exercici. 
En la seva intervenció va trobar a fal-
tar una major aposta per la conscien- 
ciació i la sensibilització, en relació als 
residus o el model energètic, recor- 
dant la moció aprovada per impulsar 
un projecte de comunitat energètica. 

Tampoc els va satisfer el valor fixat 
que grava la instal.lació de caixers 
automàtics i van subratllar la manca 
de voluntat del govern, també durant 
aquest mandat, per treballar sobre 
una tarifació social de les ordenances, 
que tingui en compte les rendes de 
les famílies. 

En el darrer torn dels grups de 
l’oposició, Pedro Campos, portaveu 
del PSC, va ser el més crític en el retard 
en la presentació de la documentació 
i va queixar-se de la impossibilitat per 
mantenir un debat i fer propostes en 
aquestes condicions. Els socialistes 
van justificar la seva posició consi- 
derant inoportú l’augment dels im-
postos davant el context actual que 
travessen les famílies i empreses.

Des del govern també es va avançar 
que en els propers mesos s’intro- 
duirien algunes revisions més en d’al-
tres ordenances fiscals que no s’han 
incorporat en aquesta proposta que, 
si segueix la seva tramitació ordinària, 
podran aplicar-se a partir de l’1 de ge-
ner de 2023.
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L'encariment de la factura 
energètica
El consistori va aprovar a finals d’octubre, amb l’abstenció 
de la CUP, una modificació de crèdit de més de 483.000 
euros per fer front a l’augment de la despesa energètica i 
de subministraments, principalment en llum i gas. 

Destaquen l’increment de quasi 110 mil euros en l’enllu-
menat públic, o la Zona Esportiva, on s’aporten més de 169 
mil euros per compensar l’encariment de l’energia elèctri-
ca. A l’escola La Pau la despesa també ha experimentat una 
gran pujada, o la caldera de biomassa que dona servei a les 
instal·lacions esportives, l’escola Jacint Verdaguer i l’escola 
bressol La Fil.loxereta i l’Ajuntament ha dotat amb 40 mil 
euros suplementaris a cadascuna de les partides en llum 
d’aquests equipaments.

Per tal de compensar aquest augment exponencial dels 
costos dels subministraments bàsics i de l’energia, l’Ajun-
tament continua avançant en la inversió de tecnologies 
menys contaminants, sostenibles i més eficients. A finals 
d’aquest any s’està completant una actuació que compta 
amb el suport dels fons europeus FEDER i el Consell Co-
marcal de l’Alt Penedès, que permetrà substituir 400 punts 
de llum de la via pública amb lluminàries LED. 

També està previst en una propera fase la instal·lació de 
plaques fotovoltaiques a la coberta de diversos equipa-
ments municipals, que permetin compensar amb l’energia 
del sol la despesa en llum i fomentar l’autoconsum.

 Nova Oficina 
 Accelera Pime 
 a Sant Sadurní
El Centre de serveis a les empreses 
Nexes incorporarà properament la 
nova Oficina Accelera Pime (OAP), 
impulsada amb col·laboració de la Di-
putació de Barcelona. 

Es tracta d’un nou espai, físic i virtual, 
que té com a objectiu la transformació 
digital de les pimes. S’hi realitzaran 
tasques de sensibilització i suport a 
les pimes i autònoms sobre els avan-
tatges i les metodologies innovadores 
per optimitzar el funcionament dels 
seus negocis mitjançant la incorpo-
ració de les TIC als seus processos.

La OAP orienta en diferents àmbits 
de gestió per digitalitzar: comerç 
electrònic, gestió de clients, factura 
electrònica, gestió de xarxes socials, 
comunicacions segures, gestió de pro-
cessos, business intelligent i analítica, 
ciberseguretat, serveis i eines d’oficina 
virtual, lloc web i presencia a internet.

La OAP de l’Alt Penedès al centre de 
serveis a les empreses Nexes serà 
una de les 11 oficines comarcals  
descentralitzades. La oficina dis-
posarà d’un Consultor TIC per tal 
d’acompanyar a les empreses en la 
seva transformació digital.

La OAP farà difusió general a pimes 
i autònoms potencialment usuaris, 
i també a empreses proveïdores de 
serveis tecnològics de la comarca amb 
la voluntat que formin part del direc-
tori de prestadors de serveis TIC lo-
cals. S’oferirà accés a una  plataforma 
de gestió web, i es convidarà a les 
empreses a fer el test de maduresa  
digital, i aprofitar els recursos i serveis 
gratuïts disponibles.

S’organitzaran també jornades de di- 
gitalització de difusió, on s’identifi- 
caran casos d’èxit local.

El projecte neíx de la iniciativa  
estatal Red.es i amb la col·labo-
ració de la Diputació de Barcelona i  
PIMEC a través d’un acord es-
tratègic. 
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Campanya de Nadal 
per dinamitzar 
el comerç local
                   
La regidoria de comerç de l’Ajun-
tament i SOM Sant Sadurní, en el 
marc d’un pla de dinamització anu-
al treballat conjuntament, han ende-
gat la campanya de Nadal «Aquest  
Nadal, cada dia un regal», amb premis i  
sortejos en les accions de compra i en-
tre els clients dels establiments adherits, 
així com del mercat municipal. També 
s’han previst durant aquest desembre 
activitats lúdiques i de dinamització als 
carrers principals del centre. 

Durant aquesta campanya es sortegen 
paneres, targetes i xecs regals, cava i d’al-
tres premis. També fins al 6 de gener, l’ús 
de la targeta client de SOM Sant Sadurní 
també té premi, amb el retorn íntegre de 
tiquets de compra, per un volum total de 
1.000 euros. Cal recordar que totes les 
compres fetes amb la targeta tenen un 
retorn directe de l’1% que s’acumula al 
saldo del client per a futures compres. 
 
Els dies previs i durant les festes de  
Nadal també s’organitzen activitats 
al carrer, com el tradicional Caga Tió 
popular i solidari amb Qui té a Qui, ac-
tuacions musicals i espectacles, que  
contribueixen a dinamitzar i alegrar l’am-
bient del centre. 

 

Millores al Cava Centre L’Ajuntament de Sant Sadurní 
d’Anoia està gestionant una sub-
venció concedida per l’àrea de 
Cultura de la Diputació de Bar-
celona en el marc del programa 
de subvencions per a finançar 
les obres i/o actuacions de 
reforma, millora i manteniment  
d’equipaments culturals locals, 
adreçada a l’equipament de la 
Fassina de Can Guineu.

Aquest programa de la Diputació 
de Barcelona destina recursos 
econòmics per a finançar inver-
sions en equipaments culturals 
locals, espais que formin part 
del cens del Pla d’Equipaments 
Culturals de Catalunya, com és 
el cas del Centre d’Interpretac-
ió del Cava – CIC Fassina – o el 
que és el mateix, el Cava Centre,  

anomenat així des de la seva re-
cent remodelació museogràfica.
La subvenció és de caràcter bi-
anual, amb un import total de 
46.000,00 € (26.500,00 € per a 
l’any 2.021 i 19.500,00 € per a 
l’any 2.022).

Les inversions que es van pre-
veure a la sol·licitud i que s’estan 
executant estan relacionades 
amb adquisició de: sistema de 
videovigilància; mobiliari del pati 
i la recepció; il·luminació escèni-
ca al celler; il·luminació per es-
pai d’exposicions temporals  a la 
cava; dotació de guies per a es-
pai d’exposicions temporals a la 
cava; aules per a activitats; equip 
de sonorització per al celler i 
complements per a l’escenari del 
celler.
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Fet a mà 
a la Biblioteca 
municipal
                   
Vols aprendre alguna tècnica de pintura? Vols millorar les 
teves habilitats de costura? Has pensat en descobrir l’art 
de la ceràmica o la joieria? T’agradaria conèixer els millors 
trucs de decoració d’interiors? Vols ser més independent 
a l’hora de fer petites i grans reparacions domèstiques? 
Doncs el Fet a mà és el teu centre d’interès!

 

El Fet a mà és un dels centres d’interès de la sala 
d’adults de la biblioteca. Un centre d’interès és un 
fons agrupat i separat de la resta del fons on hi ha 
llibres amb un interès comú. Hi trobareu tota mena de 
llibres sobre treballs i arts manuals. Aquest fons especial 
compta amb una àmplia selecció de títols que fomenten  
l’esperit creatiu i d’autonomia en diversos àmbits de la vida, 
ja siguin creatius, com ara la pintura, les manualitats o la 
decoració d’interiors, o bé treballs manuals amb una utili-
tat pràctica, com per exemple el bricolatge, la construcció 
o el patronatge i costura.

 

En un moment en què predomina la tecnologia a les nos-
tres vides i tot ho fem a través d'internet, us animem a 
valorar la possibilitat de seguir fent coses creatives amb 
les mans en el temps de lleure. Potser fins i tot desco-
briu una nova afició que podreu gaudir a casa els vespres 
freds d’hivern i les llargues tardes d’estiu, o compartir amb 
la família i els amics, i podreu decorar les parets amb al-
guna aquarel·la pròpia, regalar una bufanda feta a mà 
aquest Nadal o arreglar la calefacció sense trucar al tècnic! 

A continuació voldríem recomanar-vos alguns llibres 
d’aquest centre d’interès. 

Pel que fa a costura, tenim el títol Tornar a cosir: manu-
al pràctic per fer-te la roba, de Maria Gispert amb il·lus-
tracions de Judit Roma, que inclou 5 fulls amb patrons de 
mida natural per home, dona, nen i nena. Un llibre didàc-
tic i amè per a tothom que vulgui iniciar-se en el disseny 
de moda i el patronatge. En la mateixa línia, us presentem 
també Coser y cantar: 35 originales ideas con aplicaciones, 
bordados y mucho más, projectes senzills amb instruccions 
detallades i un apartat de tècniques per aprendre tots els 
punts de costura necessaris.

SERVEI DE PRÉSTEC A CASA QUÈ ÉS?
És un servei de préstec adreçat 
a persones que viuen al municipi 
i que, per problemes de mobilitat 
temporal o permanent, no poden 
venir presencialment a la biblio-
teca.

QUIN TIPUS DE DOCUMENTS ES 
PODEN PRESTAR?
Novel·les, revistes, pel·lícules, 
documentals, música, còmics, 
contes, llibres de coneixe-
ments...
 
DURANT QUANT DE TEMPS ES 
PODEN TENIR A CASA?
Un periode d'un mes prorroga-
ble fins a tres cops més, sempre 
que el document no l'hagi reser-
vat una altra persona.

QUÈ CAL FER PER 
ACCEDIR-HI?
Contactar amb la biblioteca i 
sol·licitar l'accés al servei de 
préstec domiciliari a través del 
telèfon 938912033, del correu  
biblioteca@santsadurni.cat o 
presencialment les tardes de 
dilluns a dijous i els matins de 
dijous, divendres i dissabtes 
(dissabtes estiu tancat).

 

HORARI:
Tardes de dilluns, dimarts, 
dimecres i dijous 
de 15:30 a 20:00 
 
Matins de dijous, 
divendres i dissabtes 
de 09:30 a 13:30
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   Blanca  
   Semir,  
   premi 
Celler de Lletres amb  
“Viatge entre dos 
mons”
                   
La penedesenca Blanca de Semir ha 
estat la guanyadora de la 8a edició 
del Premi de Novel·la Curta Celler de 
Lletres, certamen especialitzat en fic-
ció en català de temàtica vitivinícola, 
que organitza l’Ajuntament de Sant 
Sadurní amb el suport de Saldonar 
Edicions. 

El passat mes d’octubre es va donar 
a conèixer el desenllaç de l’edició 
d’enguany en un acte celebrat a la 
biblioteca.  El veredicte del jurat, que 
conformaven la regidora de Cultura, 

Marta Castellví; l’escriptora i modera-
dora de clubs de lectura Sílvia Rome-
ro com a presidenta del jurat, Giulia 
Bellisai representant de la biblioteca, 
Glòria Tosar, Mercè Pinent i Dolors 
Casanovas com a membres del club 
de lectura Celler de Lletres, van coin-
cidir a destacar “el to fresc i col·loquial, 
una novel·la amb un punt de fantasia 
que conté una petita trama d’intriga, 
on la temàtica vitivinícola està ben 
integrada i on l’estructura narrativa 
apareix íntimament lligada al procés 
d’elaboració del cava”. 

El premi consisteix en l’edició de l’obra 
guanyadora, amb qui l’autora signarà 
el corresponent contracte d’edició. 
Aquesta obra es publicarà a principis 
del 2023 i se’n farà una presentació a 
la mateixa biblioteca.

Així mateix l’autor o autora rebrà una 
dotació econòmica de 500 euros, 25 
exemplars del llibre editat i un petit lot 
de productes de la població.

Presentació del llibre 
"Marc Mir, memòria 
d'una vida" de 
Carme Ballesta, 
Antoni Romeu i 
Ramon Rovira
                   
A l’estiu es va celebrar a la Fassina de 
Can Guineu la presentació del llibre 
Marc Mir, memòria d'una vida, amb 
la presència de dos dels seus au-
tors, Carme Ballesta i Toni Romeu, a 
més de l'alcalde de Sant Sadurní, Ton 
Amat, la regidora de Cultura, Marta 
Castellví, i Ernestina Torelló, besnéta 
de Mir, en representació de la família i 
promotora del llibre. 

Es tracta del darrer llibre editat per 
l'Ajuntament de Sant Sadurní i que 
s'havia de presentar l'any passat.

Els autors van tenir paraules de re-
cord cap a Ramon Rovira, qui va morir 
al 2019 quan ja havia iniciat els tre-
balls d'investigació i de preparació 
d'aquest llibre que va ser encarregat 
per la família i que ha comptat amb 
el suport de l'Ajuntament de Sant Sa-
durní. 

Durant la presentació es van projectar 
un vídeo inèdit domèstic, enregistrat 

per la família l'any 1990, quan els Mir 
encara vivien a la casa pairal de Can 
Guineu, que des de finals de 2018 és 
de titularitat municipal.

Nascut a Barcelona el 1851, Marc Mir 
heretà la casa de Can Guineu i va esde-
venir un important propietari agrícola 
de Sant Sadurní i la comarca. Va de-
senvolupar també una important tas-
ca en la vessant política a la Diputació 
de Barcelona. Alcalde de Sant Sadurní 
durant dos anys de 1881 a 1883, va 
morir l'any 1903 amb 52 anys. Se li 
reconeix la seva contribució en la llui-
ta contra la plaga de la fil·loxera i la 
seva imatge és una dels característics 
gegantons dels Set Savis de Grècia, ele-
ments de la Festa de la Fil·loxera.
 

Marc Mir és un dels sadurninencs 
més coneguts de tots els temps. 
Com a hereu d’una de les cases 
més importants de Sant Sadurní 
d’Anoia, Can Guineu, estava des-
tinat a ser una personalitat im-
portant al poble, però també es 
va guanyar aquesta condició pels 
mèrits adquirits quan va assu- 
mir el lideratge en la lluita contra 
la fil·loxera. Al monument que se 
li va dedicar l’any 1905 a la plaça 
de l’Ajuntament s’hi podia llegir 
la inscripció «Els ciutadans a son 
patrici». Si un patrici és una «per-
sona que per la seva naixença o 
per altres virtuts sobresurt entre 
els seus conciutadans» Marc Mir 
compleix les dues accepcions del 
terme». 

Introducció llibre "Marc Mir. 
Memòria d’una vida".  
Es pot sol·licitar gratuïtament a 
l'Ajuntament.
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Campionat d’Europa de seleccions 
sots-17 a l’Ateneu
Sant Sadurní d’Anoia va ser la seu a finals de setembre del 
Campionat d’Europa de seleccions sots-17, que durant una 
setmana es va celebrar al pavelló de l’Ateneu, i en què el 
combinat espanyol es va proclamar campió després de su-
perar Portugal en una emocionant final farcida de gols. 

A més, el jove sadurninenc Pau Andreu va erigir-se en un 
dels jugadors més destacats de la selecció i del torneig. Du-
rant tota la setmana es va respirar un gran ambient d’ho-
quei a les instal·lacions sadurninenques i especialment al 
partit final decisiu, en què el pavelló va registrar la millor 
entrada en anys.

L’alcalde Ton Amat i la regidora d’Esports, Laura Salvador, 
van prendre part a la cerimònia de lliurament de premis i 
van entregar la copa de campions.

Volta Ciclista al Penedès
A principis de setembre es va celebrar la 2a edició de 
la Volta Ciclista al Penedès, prova organitzada pel club 
ciclista Catalunya-Barcelona, amb el suport de l’Ajunta-
ment, i que al llarg del cap de setmana va recórrer la 
comarca. Sant Sadurní va esdevenir un dels punts neu-
ràlgics de la prova, acollint al circuit olímpic la sortida i 
arribada de la contrarrellotge individual i també l’inici 
d’una etapa fins a l’Arboç.

L’alcalde de Sant Sadurní va participar a l’inici de la pro-
va i en la cerimònia de lliurament de premis.
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Sant Sadurní amb el 25N
Un any més, Sant Sadurní va organitzar, amb 
la col·laboració d'entitats i centres educa- 
tius, diverses activitats per reivindicar el 25 
de novembre, Dia Internacional contra la  
violència envers les dones. Al matí es va  
celebrar a la plaça de l'Ajuntament un acte de  
sensibilització i reivindicació amb la partici-
pació dels centres educatius, amb lectures i 
activitats teatralitzades, que va finalitzar amb 
una ofrena floral simbòlica en record a totes 
les víctimes de violència masclista, i en què 
s'hi van sumar també la gent gran de la Casa 
dels Avis.

A la tarda es va dur a terme una marxa lila 
pel centre de la vila, encapçalada pel grup 
de batucada Tabalots i que finalitzava a la 
plaça de l'Ajuntament. També hi va prendre 
part l'escola de dansa Banjara, amb diverses 
actuacions de ball, i posteriorment la lectura 
del Manifest, que va anar a càrrec de la jove 
actriu sadurninenca Aina Picarolo. L'acte va 
finalitzar amb un minut de silenci.
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El Fengshui Digital arriba per en-
dreçar i protegir les dades digitals de 
la ciutadania. L’Ajuntament de Sant 
Sadurní i l’Agència de Ciberseguretat 
de Catalunya conviden les persones 
a aplicar els principis del Fengshui  
Digital.

L'Agència de Ciberseguretat de Cata-
lunya (ACC), a través del programa 
d’Internet Segura del Centre d’Inno-
vació i Competència en Cibersegure-
tat (CIC4Cyber) i amb la col·laboració 
de diversos ajuntaments, ha llançat 
enguany la campanya Fengshui 
Digital per difondre coneixements  
necessaris per enriquir la cultura 
de la seguretat digital de la societat  
catalana.

L’Ajuntament de Sant Sadurní és un 
dels vuit consistoris impulsors de la 
campanya Fengshui Digital.  Convidem 
la ciutadania del nostre municipi a fer 
ús dels materials de divulgació —com 
articles, podcasts, un kit per crear cre-
dencials robustes i metodologia per 
endreçar i protegir les dades—, que 
es podran trobar al web de la campa-
nya.  

Hàbits cibersaludables i programa 
Internet Segura
 
El Fengshui Digital és una campanya 
en el marc de les diferents accions 
dels Hàbits Cibersaludables que, 
promoguts des de 2018 per Internet 
Segura, fomenten el coneixement i la 
sensibilització de la ciutadania sobre 
cinc àmbits: la protecció de les dades 
digitals, la privacitat, com evitar el frau 
digital, l'actuació cívica a les xarxes 
socials i l'actualització dels dispositius 
connectats.

A través dels canals del programa  
InternetSegura.cat i els dels membres 
de la Comissió Interdepartamental 
Internet Segura (creada per Acord 
de Govern de la Generalitat de Cata-
lunya el 2018) s’impulsen consells 
i recomanacions per construir una 
societat digitalment avançada i pro-
tegida, capacitada i conscient que la 
seguretat en la tecnologia és un fac-
tor determinant en un univers hiper-
connectat. 

Trobaràs més informació a 
internetsegura.cat/fengshui-digital 

Fengshui
digital
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La 1a Mostra d’Arquitectura 
Penedès-Garraf premia la 
construcció efímera de Can 
Guineu
El Col·legi d’Arquitectes de Catalunya va premiar ara fa unes 
setmanes la construcció efímera del pati de Cal Guineu en 
la 1a Mostra d’Arquitectura Garraf-Alt Penedès, celebrada 
a Vilanova i la Geltrú. 

El projecte ha estat fruit de la col·laboració entre l’Ajunta-
ment de Sant Sadurní i l’escola Elisava de Barcelona i ha 
permès impulsar la reobertura i la dinamització d’activitats 
i dels usos en aquest espai durant el 2021 i 2022. 

A la 1a Mostra d’Arquitectura Garraf - Alt Penedès s’han 
presentat en total 86 obres. Aquests guardons tenen per 
finalitat, en les seves diferents categories, premiar les in-
tervencions arquitectòniques de qualitat, sigui en nova  
construcció, rehabilitació o dissenyant nous espais  
exteriors al servei i per al gaudi de la ciutadania.

“Al meu país la pluja no sap ploure:

o plou poc o plou massa;

si plou poc és la sequera,

si plou massa és un desastre...”

Raimon
Cantautor

sequera.gencat.cat

l’aixeta SÍl’aixeta SÍl’aixeta SÍ

La pluja
no la 
controles,

El canvi climàtic asseca els rius. Posa en risc l’abastament d’aigua 
i la producció d’aliments. Treballem per fer front a la sequera 
i garantir l’aigua, però cal l’esforç de tothom. Cada gota compta.



ppsantsadurni@gmail.com 

@carlesjimenezm

El Cavatast és una festa
Però no una FIRA. Ha estat un encert la nova ubicació: molt 
més espaiosa i amb zones de chill out, concerts… L’assistència, 
qualificada per l’Ajuntament, com: “El repte ha estat superat i  
l'organització s'ha mostrat molt satisfeta per la resposta general, 
ja que l'esdeveniment ha tingut una gran acollida per part del 
públic, cellers i establiments gastronòmics”.

A més de l’impacte econòmic que suposa el Cavatast, cal 
dir que l’encert de la ubicació contrasta amb la davallada de  
l’activitat comercial del centre vila, on molts comerços, bars i res-
taurants no han tingut la concurrència que hi havia a les edicions  
anteriors, un senyal més que el Cavatast és una festa, però no 
una fira.

Diu també l’Ajuntament: "La procedència dels visitants del Ca-
vatast travessa les fronteres de Sant Sadurní, i, fins i tot, de la 
mateixa comarca de l'Alt Penedès. La majoria dels que han gau-
dit de la fira procedeixen de diverses poblacions de la província 
de Barcelona, atrets per la gran varietat d'activitats entorn del 
cava i la gastronomia". 

Aquesta afirmació ens indica la manca d’ambició de la regido-
ria de Turisme per dimensionar a nivell nacional i internacional 
el Cavatast. Creiem fermament que al Cavatast se l’ha de dotar 
econòmicament amb una partida de promoció mediàtica, sufi-
cientment potent perquè les excel·lències del Cavatast arribin 
més enllà de les fronteres provincials i nacionals.

Si el Cavatast vol ser una fira de referencia nacional i  
internacional, ha d’aconseguir mecanismes i oportunitats su-
ficientment atractives per seduir al professionals del sector, 
transformant-la en un veritable epicentre de negocis al voltant 
dels vins escumosos. S’han d’omplir els carrers de la vila amb 
multitud d’actes paral·lels al Cavatast on tothom en pugui sortir 
beneficiat. És per això que a dia d’avui el Cavatast és una festa, 
però no una Fira. 

Però no hi han llums sense ombres, i en les mateixes dates 
començava la vaga de recollida de residus del porta a por-
ta. Una vaga que, d’inici, l'Ajuntament només va informar per  
xarxes socials amb la desinformació d'una part de la ciutadania. 
Una vaga que s’ha prolongat durant 40 dies i en què la majo-
ria de la població s’ha mostrat exemplar. Els treballadors  de 
Prezero demanaven unes millores salarials i laborals i els volem 
felicitar per la fermesa que han mantingut tots aquests dies i per 
les millores aconseguides. 

I després d'aquests 40 dies,  hem tornat a la normalitat del porta 
a porta i volem també felicitar a la gran majoria de ciutadans i 
ciutadanes de Sant Sadurní que han sabut tornar a reciclar i 
fer-ho de manera exemplar. Moltes gràcies per posar el vostres 
granet de sorra per un planeta millor.

santsadurni@iniciativa.cat

@ICVEUiASantSa

facebook.com/santsadurniencomu
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Volem una vila de primera
De nou tornem a utilitzar l’espai del Casa de la Vila, després 
d’un temps en què el grup municipal popular no l’ha utilitzat. 
Vam creure que era una manera de denunciar la paràlisi del 
Govern Municipal. Entenem aquest espai com un element de 
fiscalització del Govern i a la vegada un altaveu per fer arribar 
la nostra acció als veïns i veïnes de Sant Sadurní, per aquest 
motiu, d’una forma reflexionada, compromesa i acordada 
vam decidir no ser còmplices del fre monumental del Govern 
i la utilització del Casa de la Vila com una eina de propaganda 
política. 

El grup Municipal popular seguiria sense fer ús d’aquest es-
pai, si bé, els successos ens fan denunciar la inacció, la falta 
de projecte i la manca de voluntat política del Govern. El nos-
tre grup mai ha estat el no per el no, no estem instal·lats a la 
crítica continua i molt menys som els de la foto. Tot el con-
trari, tenim la mà estesa, volem un Sant Sadurní net i segur, 
on cap família es quedi enrere i on reivindiquem la nostra 
capitalitat com a capital del cava.

El Govern ha donat l’esquena als veïns i veïnes de Sant Sa-
durní amb unes ordenances municipals totalment allunyades 
de la realitat; un increment de la pressió fiscal que no és de 
rebut, més quan tenim disparada l’energia, l’alimentació 
i els tipus d’interès. Les famílies de Sant Sadurní no poden  
assumir un increment del 3% dels serveis municipals i menys, 
un 5% en l’impost dels béns immobles (IBI). Aquest fet, és per 
nosaltres un element clar que reflecteix la falta d’acció i de 
projecte de poble, sumant que no es té en compte les neces-
sitats i les realitats dels veïns i veïnes. Per part del Govern s’ha 
dit que tenim un dels Impostos de béns immobles (IBI) més 
barats i aquest és el motiu de la seva pujada. Ens sorprèn, ja 
que, una política de rebaixa i contenció fiscal permet que els 
veïns tinguin més capacitat econòmica. Creiem, per tant, que 
les accions fetes no tenen full de ruta, sense visió de futur i 
amb una manca absoluta d’atenció als veïns.

Per part nostra, vam proposar al Govern una contenció fis-
cal per tal de poder contribuir a la recuperació, a facilitar a 
les famílies el seu dia a dia, si bé, la política recaptatòria del 
Govern va fer que el nostre vot fos totalment contrari a les 
ordenances municipals 2023.

Estem a les acaballes de l’any 2022, toca fer reflexió, mirar el 
passat per saber cap on volem anar, decidir què volem pel 
nostre poble, el grup popular tenim clar que no volem seguir 
així; volem una Vila de primera i per aquest motiu seguirem 
fent propostes, fiscalitzant i denunciant al Govern quan toca.



cupsantsadurni@gmail.com

@CUPStSadurni

Les polítiques al servei de les persones
En el context actual que estem vivint, amb les conseqüències de 
la pandèmia i la inflació pels núvols a causa de la invasió de Rússia 
a Ucraïna, que ha provocat el desabastiment i l’encariment de les 
matèries primeres, de la major part dels aliments, de les energies 
com el llum, el gas… el govern format per Junts i ERC del nostre 
Ajuntament decideix apujar els impostos de la nostra vila, en un 
ple extraordinari i d’urgència convocat solament dos dies després 
del ple ordinari del mes d’octubre. 

Així doncs, en aquest ple s’aprova l’augment de la pressió fiscal als 
nostres veïns i veïnes en una part de les ordenances fiscals que 
ens regiran a partir de gener de 2023. Volem recordar que l’any 
2021 l’equip de govern ja va decidir augmentar la majoria de les 
taxes considerablement i ara ho tornen a fer! 

El grup municipal Socialista creiem que no és moment de pres-
sionar encara més els sadurninencs i les sadurninenques, ja que 
el dia a dia està sent molt complicat amb tot el que està passant 
en l’actualitat i moltes famílies depenen de cada cèntim per poder 
arribar a final de mes.

Cal anar a buscar fonts d’ingressos alternatius a la butxaca dels 
nostres veïns/es. Cal demanar més recursos a la Diputació de 
Barcelona, al govern central i al govern de la Generalitat de Cata-
lunya. També cal aprofitar els recursos provinents dels fons Euro-
peus. És això el que el govern del nostre Ajuntament ha de fer i 
sempre ens tindrà al seu costat per acompanyar-los.

El grup municipal socialista pensem que la política sempre ha 
d’estar al servei de les persones i, amb el context actual en què 
estem, encara més. És per aquest motiu que vàrem demanar con-
gelar les taxes pel 2023.

Després de l’aprovació d’una part de les ordenances amb l’aug-
ment de pressió fiscal, ara tocarà aprovar els pressupostos 
del 2023. Així doncs, és moment de treballar plegats, govern 
i oposició, en uns pressupostos centrats en les necessitats bà-
siques i socials dels nostres veïns i veïnes, i aprofitar que tenim 
un Ajuntament sanejat des de fa anys, tenim romanents i un per-
centatge d'endeutament molt petit per aconseguir un pressupost 
progressista.

El PSC treballem amb vocació de govern malgrat estar a l’oposició. 
Per tant, més polítiques socials perquè ningú quedi enrere!

facebook.com/CUP Sant Sadurní

camposop@santsadurni.cat

@PereCampos73

facebook.com/sadurnineja
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El govern de Junts i ERC contra els 
drets fonamentals
La vaga de recollida de residus que va tenir lloc entre el 7 
d’octubre i el 18 de novembre va suposar un gran impacte 
per Sant Sadurní i va posar contra les cordes un govern que 
va reaccionar primer amagant-se, després espolsant-se les 
puces i apuntant a la Mancomunitat, i finalment infringint la 
llei per vulnerar drets fonamentals en un dels capítols més 
foscos del mandat.

La CUP tornem a agrair el comportament exemplar de la 
major part de la població que va seguir les instruccions 
de l’Ajuntament. Però una vegada acabat el conflicte, cal 
passar comptes. Si bé la major part dels sadurninencs i  
sadurninenques van demostrar estar a l’alçada, no podem dir 
el mateix del govern de Junts i ERC que va optar per la pit-
jor de les opcions: la d’atemptar contra un dret fonamental 
com és el dret a vaga i boicotejar la lluita dels treballadors de 
Prezero. Un fet que només va allargar el conflicte i va seguir 
perjudicant a la població.

En el darrers dies, el Consorci d’Inspecció de Treball i Segure-
tat Social de Catalunya ha fet públic un informe assenyalant 
que l’Ajuntament de Sant Sadurní va actuar fora de la legalitat 
instal•lant contenidors i retirant les deixalles periòdicament, 
impedint la realització dels serveis mínims, boicotejant el dret 
a vaga i facilitant que l’empresa continués negant-se a nego-
ciar. 

Una il•legalitat que, com apunta l’informe, implicarà l’obertu-
ra d’un expedient sancionador contra l’Ajuntament que, molt 
probablement, acabarà amb una multa que evidentment no 
pagarà ni l’alcalde, Ton Amat, ni el regidor de Medi Ambient, 
Carles del Amor, ni el regidor de Via Pública, Pere Vernet.

Els tres membres del consistori, conscients que les seves ac-
tuacions suposaven una vulneració de drets, van seguir sense 
fer cas de les advertències que des de la mateixa CUP els 
hi vam fer arribar. La CUP considera que l’actuació d’aquest  
govern en la gestió de la vaga de residus ha estat una  
vulneració de drets sense precedents i el fet més greu que 
ha passat en aquesta segona meitat del mandat. No estem 
parlant, en definitiva, només dels drets dels vaguistes sinó 
dels drets de tothom perquè un govern que creua la ratlla 
de la vulneració de drets fonamentals no ho fa només contra 
un col·lectiu concret. Un altre dia ho farà contra qualsevol de 
nosaltres.



Sobre la vaga de la recollida 
d’escombraries
Aquesta tardor, els sadurninencs i sadurninenques hem patit 
una circumstància excepcional. Com si no n’haguéssim tingut 
prou amb la pandèmia, els efectes de la guerra desencadena-
da per la invasió d’Ucraïna i la puja descontrolada dels preus, 
hem viscut una vaga de la recollida de la brossa amb una du-
rada excepcional, més de 40 dies.

Qualsevol anàlisi sobre la vaga ha de passar per dos punts 
essencials. En primer lloc, el respecte al dret de vaga que te-
nen els treballadors per defensar els seus drets. El segon, la 
necessitat de garantir als ciutadans la salubritat del munici-
pi davant l’aturada d’un servei tan essencial com la recollida 
d’escombraries. Aquí cal fer constar que el civisme de la po-
blació ha ajudat a pal·liar els efectes derivats de la vaga.

Però al llarg de 40 dies, aquests dos punts han entrat en 
col·lisió, i això ens ha obligat a prendre mesures. Des de  
l’inici del mandat, Junts ha tingut molt clar que a l’Ajuntament 
cal afrontar el problemes, no amagar-se quan esclaten. És el 
que hem fet durant el conflicte, sobretot a través del nostre 
alcalde, Ton Amat, qui, conscient de la seva responsabilitat, 
però també dels riscos polítics, lluny de derivar responsabili-
tats cap a tercers, ha assumit un paper actiu per posar junts 
en una taula de negociació els representants de l’empresa i 
dels treballadors, alhora que vetllava per mantenir la neteja 
dels nostres carrers.

Mentrestant, Junts ha optat per la discreció, sense declara-
cions de contingut polític. No tots els grups polítics han fet el 
mateix, però això és responsabilitat de cadascú.

Recordem que la vaga ha estat un conflicte laboral entre tre-
balladors i direcció de l'empresa, sense cap connotació políti-
ca. Només cal veure que la resolució del conflicte ha estar un 
acord econòmic entre l’empresa i els treballadors.

La gestió del servei de recollida porta a porta correspon a la 
Mancomunitat Penedès-Garraf, on governen Junts i PSC. L'As-
semblea General de la Mancomunitat va validar els plecs de 
l’actual servei de recollida, l’any 2021, amb la unanimitat de 
tots els grups polítics. Sant Sadurní d’Anoia hi va votar a favor 
mitjançant l’alcalde (aleshores d’ERC).

Un dels efectes de la vaga és que s’ha fet molt visible el volum 
de les deixalles que generem tots els ciutadans de Sant Sa-
durní. Les muntanyes de brossa que hem vist aquests dies 
no són una anècdota, sinó un motiu per prendre consciència 
sobre la gestió dels residus. Junts per Sant Sadurní vol deixar 
clar que per nosaltres el porta a porta és el millor sistema, 
perquè prioritza la importància de la recollida selectiva i el 
reciclatge i que implica tots els ciutadans en la lluita contra el 
canvi climàtic. No és un caprici, és una necessitat.

millorem@juntspersantsadurni 
www.juntspersantsadurni.cat

JuntsXStSadurni

La Caserna torna al poble
 
El retorn de la caserna al municipi ha estat un cavall de batalla 
dels darrers grups municipals d’Esquerra a l’Ajuntament. La tasca 
de tots els regidors i regidores que ens han precedit per fi ha 
donat el seu fruit. I darrere de tot aquest procés de negociació 
amb l’estat i els seus diferents ministeris hi ha un tasca de tots els 
estaments que formen part d’Esquerra Republicana. 

Perquè quan es tracta de fer política de proximitat, tots els òrgans 
del partit es posen a remar en la mateixa direcció, que és posar-se 
al servei dels veïns i veïnes de Sant Sadurní. En aquest context, la 
tasca del Grup Municipal d’Esquerra ha estat posar sobre la taula 
la problemàtica sobre el retorn de la Caserna, i la tasca dels grups 
parlamentaris al Senat i al Congrés ha estat buscar l’oportunitat 
i la posició de força que ha permès que en els pressupostos de 
l’estat, s’hagi inclòs la devolució d’aquest equipament.

A partir del moment en que es formalitzi aquesta devolució, 
caldrà decidir entre tots i totes quin pla d’usos se li ha de donar. 
Disposem de l’experiència i de les eines necessàries per impulsar 
un procés de participació ciutadana per determinar-ne els usos. 

Mentrestant des d’Esquerra hem continuat aportant idees i pro-
jectes que han rebut una molt bona acollida, com el nou format 
del Cavatast. Un plantejament diferent ha permès generar un re-
vulsiu a una fira que corria el risc de quedar-se enrere. I també 
aquestes darreres setmanes hem materialitzat un altre compro-
mís que vàrem acceptar des d’Esquerra, com és l’espai de record 
del dol perinatal, gestacional i neonatal.

Encarem la recta final del mandat. Un mandat marcat per 
l’emergència sanitària, on hem demostrat estar a l’alçada de la 
crisi, aportant tots els recursos necessaris per alleugerir la situ-
ació. Els propers reptes que tenim sobre la taula s’han d’encarar 
bé, i aquest final de mandat ha de ser el tret de sortida de cara a 
les Municipals del 2023. L’emergència climàtica serà un dels pilars 
sobre el que haurem de basar les nostres polítiques, sense deixar 
de banda les polítiques socials i culturals. De fet, totes elles són 
complementàries, i és aquesta confluència la que ha de donar 
un impuls a la nostra vila per encarar més preparats que mai la 
propera dècada. Esquerra Republicana és la garantia perquè les 
coses passin.

locals.esquerra.cat/santsadurni

facebook.com/juntspersantsadurni

erc@santsadurni.cat

@ERCSantSadurni

facebook.com/infoerc.santsadurnidanoia
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